
   
    
   
 
                                                P r o t o k ó ł   Nr XIII/03 

 

sesji Rady Miasta Działdowo 

odbytej w dniu  5 grudnia 2003 roku w sali konferencyjnej Urzędu Miasta   

pod przewodnictwem  pani Teresy BARTKOWSKIEJ – Przewodniczącej Rady Miasta. 

 

        Sesja trwała w   godz. 1000 – 1430. 

 
        Stan osobowy Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączaną  listą obecności 

uczestniczyło  21  radnych. 

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli : 

Pan Ryszard DUCHNA                                   - Burmistrz Miasta  

Pan Marek BŁAŻEJCZYK                            - Z-ca Burmistrza  

Pani Teresa NOWAKOWSKA                       - Z-ca Burmistrza 

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ                     - Sekretarz Miasta 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA   - Skarbnik Miasta   

Pan Eugeniusz SEGIET                                   - Radca Prawny Urzędu  

Pani Monika SKRZYPEK                               - Naczelnik Wydziału PIGŚ 

Pan Leszek JARZYNKA                                 - Naczelnik Wydziału GK 

Pani Ewa NERS                                                - Naczelnik Wydziału Oświaty  

Pan Andrzej WITKOWSKI                            - Komendant Straży Miejskiej 

Pan   Jerzy GIEZEK                                        - Komendant Powiatowy Policji  

Pani Stanisława ŻYWICKA                             -Radna powiatu działdowskiego  

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ                 - Radny powiatu działdowskiego  

Pan Henryk PRZYBYSZEWSKI                    - Radny powiatu działdowskiego  

Przewodniczący zarządów osiedli  –   zgodnie z załączoną listą obecności 

Przedstawiciele prasy lokalnej 

Kilku mieszkańców miasta  
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Przebieg sesji 

 
Pkt 1 

         
        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta otworzyła sesję, 

powitała jej uczestników oraz   stwierdziła prawomocność obrad. 

         

 

Pkt 2 

 
        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta przedstawiła wniosek 

Burmistrza Miasta o wprowadzenie do porządku obrad trzech projektów uchwał w sprawach : 

1) pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego, 

2) wyrażenia zgody na wykup nieruchomości położonej w Działdowie przy ul. 

Lidzbarskiej, na rzecz Gminy Miasto Działdowo, 

3) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości.  

          

        Rada jednomyślnie, tj. 21 głosami „za” przychyliła się do wniosku Burmistrza – ujmując 

w porządku dziennym trzy dodatkowe punkty, po czym przystąpiła do realizacji porządku 

sesji w następującym brzmieniu :  

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zmiany w porządku dziennym sesji. 

3. Przyjęcie protokółu poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie  

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 

wykonania uchwał Rady. 

6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych i 

stowarzyszenia gmin.  

7. Sprawozdanie z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje radnych i zapytania.  

 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od  nieruchomości. 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, przyjmowanej jako podstawa 

do obliczenia podatku rolnego w 2004 roku.  
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11. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę skupu drewna, 

przyjmowanej jako podstawa do obliczenia podatku leśnego na 2004 rok.  

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od posiadania psów. 

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty administracyjnej. 

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej. 

 
16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia odpłatności za świadczenia przedszkoli  

miejskich. 

 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia roszczeń Agencji Nieruchomości 

Rolnych Oddział Terenowy w Olsztynie w formie weksla własnego „in blanco”. 

 
18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2003. 

 
19. Podjęcie uchwały w sprawie  pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego. 

 
20. Podjęcie uchwał w sprawie wniesienia na kapitał Przedsiębiorstwa Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. w Działdowie nakładów poniesionych na 

inwestycje infrastruktury technicznej na terenie : 

- osiedla mieszkaniowego Leśna IV w Działdowie,  

- osiedla mieszkaniowego Księżodworska III etap IV w Działdowie. 

 
21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykup dwóch nieruchomości 

położonych w Działdowie przy ul. Wolności na rzecz Gminy Miasto Działdowo.  

 
22. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości położonej 

przy ul. Zbożowej w Działdowie.  

 
23. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości położonej 

przy ul. Zbigniewa Pronaszko w Działdowie.  

 
24. Podjęcie 2 uchwał w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

 
25. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykup nieruchomości położonej w 

Działdowie przy ul. Lidzbarskiej, na rzecz Gminy Miasto Działdowo. 
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26. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości.  

 
27. Rozpatrzenie wniosku państwa Janiny i Piotra Bagińskich o przesunięcie terminu 

sprzedaży nieruchomości gruntowej, położonej  przy ul. Modrzewiowej w 

Działdowie. 

 
28. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu lokalu mieszkalnego 

położonego w budynku przy ul. Bielnikowej Nr 10 m 1 w Działdowie. 

 
29. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad sprzedaży lokali 

mieszkalnych stanowiących własność Gminy Miejskiej Działdowo, przyznania 

pierwszeństwa w ich nabywaniu oraz udzielania bonifikat. 

 
30. Podjecie uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Rady Miasta 

Działdowo i dla przewodniczących zarządów osiedli – organów wykonawczych 

jednostek pomocniczych Gminy-Miasto Działdowo oraz określenia stawek za jeden 

kilometr przebiegu pojazdu samochodowego użytego do celów służbowych przez 

radnego Rady Miasta Działdowo nie będącego własnością Gminy-Miasto Działdowo.  

 
31. Zajęcie stanowiska w sprawie lokalizacji portu lotniczego w Modlinie. 

 
32. Odpowiedzi na zapytania. 

 
33. Wolne wnioski i informacje.  

  

 

Ad pkt 3 

 

        Jednogłośnie, tj. 21 głosami „za” Rada przyjęła protokół poprzedniej sesji bez 

odczytywania.  

 

 

Ad pkt 4 

 

        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że w 

okresie międzysesyjnym : 
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- podczas dyżurów spotykała się z mieszkańcami miasta w ich sprawach osobistych, 

głównie mieszkaniowych,  

 
- uczestniczyła  w zebraniu mieszkańców osiedla Nr 5, 

 
- otrzymała zaproszenie na konferencję zorganizowaną przez Społeczny Komitet 

Ratowania Dawnych Cmentarzy na Warmii i Mazurach - informując- że uczestniczył 

w niej – wiceprzewodniczący pan Michał Struzik, który w punkcie wolne wnioski 

przekaże informację z tej konferencji oraz  przedstawi treść pisma skierowanego do 

radnych,  

 
-  odpowiadając na wniosek  państwa Marii i Leszka  Chyczewskich  o sprzedaż działki 

ozn. nr 2382/5 położonej przy ul. Tuwima, przyległej do ich posesji na poszerzenie  

działalności gospodarczej –  poinformowała wnioskodawców, że w 1999 roku Rada 

podjęła uchwałę o sprzedaży w drodze przetargu dwóch działek, m.in. tej, o którą 

wystąpili. Dlatego też po dokonaniu przeszacowania wartości działki przez biegłego, 

tj. po 12 grudnia - zostanie ona wystawiona do sprzedaży w drodze przetargu, o czym 

państwo Chyczewscy zostaną powiadomieni,  

 
- Naczelny Sąd Administracyjny w dniu 5 września rozpatrzył skargę państwa Giezeli i 

Zenona Szacherskich na uchwałę Rady Miejskiej z dnia 18 czerwca 1998 roku 

zatwierdzającą zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego – stwierdzając 

nieważność tej uchwały w części, ustalającej zasadę sytuowania ogrodzeń w 

odległości 5 metrów od granicy działek. Natomiast nie uwzględnił zarzutu  

dotyczącego „nie ustalenia w planie zagospodarowania przestrzennego sposobu 

zadośćuczynienia właścicielom gruntów, których wartość zmieniała się w wyniku 

ustalenia planu”, 

 
 

            Ponadto Przewodnicząca odczytała informację Wojewody Warmińsko-

Mazurskiego z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez Burmistrza 

Miasta Działdowo i Przewodniczącą Rady Miasta (stanowi ona załącznik do protokółu).  
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Ad pkt 5 

 

        Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta złożył sprawozdanie ze swojej działalności,  

uwzględniające wykonanie uchwał Rady Miasta w okresie między sesjami, tj. od 30 

października do 3 grudnia 2003 roku (stanowi ono załącznik do protokółu). 

 

 
Ad pkt 6 

 

        Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta przedstawił sprawozdanie z posiedzenia 

Zarządu Ekologicznego Związku Gmin „DZAŁDOWSZCZYZNA” odbytego w dniu 19 

listopada, na którym : 

- rozstrzygnięto przetarg na zakup 200 pojemników siatkowych, 

- zaopiniowano materiały przetargowe na zakup 420 sztuk pojemników do selektywnej 

zbiórki odpadów oraz  umowę dzierżawy terenu na składnicę padłych zwierząt w 

Jabłonowie,   

- wstępnie rozważano wniosek Gminy Rybno w sprawie jej przystąpienia do Związku w 

zakresie selektywnej zbiórki odpadów komunalnych. Gmina wnioskowała o 

dokonanie wpłaty z tego tytułu w trzech ratach rocznych, natomiast Zarząd określając 

warunki przystąpienia zaproponował, aby wpłata dokonana została w 2 ratach 

rocznych.   

 

 

Ad pkt 7 

 

        Sprawozdanie z prac komisji w okresie międzysesyjnym : 

 
Pan Roman KARPIŃSKI – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przekazał, że w okresie 

międzysesyjnym pracował zespół wyznaczony przez Komisję do przeprowadzenia kontroli 

problemowej w placówkach oświatowych.  

 
Pan Stanisław STEFANINA – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 

że na posiedzeniu w dniu 3 grudnia Komisja:  

1) zaopiniowała  projekty uchwał Rady dotyczące podatków i opłat lokalnych na rok 

2004 ( złożone przez Komisję  propozycje wysokości stawek stanowią  załącznik do 

protokółu) , 

 



 7 
2) pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał Rady Miasta w sprawach : 

- zabezpieczenia  roszczeń Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w 

Olsztynie w formie weksla własnego „in blanco”,  

- zmian w budżecie miasta na rok 2003, 

- pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego,  

- wyrażenia zgody na wykup dwóch nieruchomości położonych w Działdowie przy ul. 

Wolności na rzecz Gminy Miasto Działdowo, 

- ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Rady Miasta Działdowo i dla 

przewodniczących zarządów osiedli – organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych Gminy-Miasto Działdowo oraz określenia stawek za jeden kilometr 

przebiegu pojazdu samochodowego użytego do celów służbowych przez radnego 

Rady Miasta nie będącego własnością Gminy-Miasto Działdowo,  

3) dokonała analizy wykonania budżetu miasta za trzy kwartały br. ze szczególnym 

uwzględnieniem działów oświata i wychowanie oraz ochrona zdrowia. 

 

Pan Adam STOLARSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

poinformował, że na posiedzeniu w dniu 2 grudnia Komisja : 

1) negatywnie zaopiniowała wniosek państwa  Janiny i Piotra Bagińskich o przesunięcie 

terminu sprzedaży nieruchomości gruntowej, położonej przy ul. Modrzewiowej w 

Działdowie,  

2) pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał Rady Miasta w sprawach : 

- wyrażenia zgody na wykup dwóch nieruchomości położonych w Działdowie przy ul. 

Wolności na rzecz Gminy Miasto Działdowo,  

- sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości położonej przy ul. Zbożowej w 

Działdowie,  

- zamiany nieruchomości, 

- wyrażenia zgody na wykup nieruchomości położonej w Działdowie przy ul. 

Lidzbarskiej, na rzecz Gminy Miasto Działdowo,  

- sprzedaży w drodze  przetargu lokalu mieszkalnego położonego w budynku przy ul. 

Bielnikowej Nr 10 m 1 w Działdowie,   

- zmiany uchwały w sprawie zasad sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących 

własność Gminy Miejskiej Działdowo, przyznania pierwszeństwa w ich nabywaniu 

oraz udzielania bonifikat,  

- ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Rady Miasta Działdowo i dla 

przewodniczących zarządów osiedli – organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych Gminy-Miasto Działdowo oraz określenia stawek za jeden kilometr 
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przebiegu pojazdu samochodowego użytego do celów służbowych przez radnego 

Rady Miasta Działdowo nie będącego własnością Gminy-Miasto Działdowo,           

     
        Ponadto podczas tego posiedzenia Komisja rozpoczęła prace nad planem utwardzania 

ulic w mieście  na rok 2004. 

 

Pan Henryk JABŁOŃSKI – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

złożył sprawozdanie z 2 posiedzeń, odbytych w dniach 20 listopada i 3 grudnia , na których 

Komisja :  

- wysłuchała informacji o działalności instytucji zajmujących się sportem na terenie 

miasta, 

- opiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie  określenia odpłatności za 

świadczenia przedszkoli miejskich, 

- wysłuchała informacji o promocji miasta oraz na temat pozyskiwania środków 

pozabudżetowych na cele rozwojowe miasta, 

- zapoznała się z wnioskami do budżetu miasta na rok 2004 złożonymi przez jednostki 

organizacyjne,  

- opiniowała projekt uchwały Rady w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet dla 

radnych Rady Miasta Działdowo i dla przewodniczących zarządów osiedli – organów 

wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy-Miasto Działdowo oraz określenia 

stawek za jeden kilometr przebiegu pojazdu samochodowego użytego do celów 

służbowych przez radnego Rady Miasta Działdowo nie będącego własnością Gminy-

Miasto Działdowo.  

 

Pani Elżbieta KONARZEWSKA – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego  przekazała, że na posiedzeniu w dniu 28 listopada Komisja : 

-  kontynuowała rozpatrywanie skargi pani Barbary Rutkowskiej, ale z powodu braku pełnych 

informacji   - sprawa ta jest nadal przedmiotem badania, a o jego wynikach Rada zostanie 

poinformowana, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie ustalenia zasad i 

wysokości diet dla radnych Rady Miasta Działdowo i dla przewodniczących zarządów osiedli 

– organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy-Miasto Działdowo oraz 

określenia stawek za jeden kilometr przebiegu pojazdu samochodowego użytego do celów 

służbowych przez radnego Rady Miasta Działdowo nie będącego własnością Gminy-Miasto 

Działdowo.  
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Ad pkt 8 

 

        Nie zgłoszono zapytań, ani interpelacji.  

 

 

Ad pkt 9 

 
        Podjętą 20 głosami „za”, przy 1 głosie wstrzymującym się - 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XIII/116/03 

 
Rada określiła wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2004 w wysokościach 

zaproponowanych przez Burmistrza i pozytywnie zaopiniowanych przez Komisję Budżetu i 

Finansów  (wysokości wszystkich stawek podatków i opłat proponowane przez burmistrza i 

Komisję Budżetu i Finansów stanowią załączniki do protokółu) – zwiększając stawki tego 

podatku  o 2%  wskaźnik inflacji,  i tak :  

 
1) od gruntów: 
 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji gruntów i   budynków  0,61 zł od 1 m2  powierzchni; 

 
b) pod  jeziorami,  zajętych  na  zbiorniki  wodne,  retencyjne  lub  elektrowni   wodnych 3,41 zł  

od 1 ha    powierzchni;  
 
c) pozostałych  w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej, statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje     pożytku publicznego 0,16 zł  od 1 m2  powierzchni. 
 

2) od budynków lub ich części:  
 

a) mieszkalnych 0,43 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; 
 
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich 

części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej 15,40 zł od 1 m2  powierzchni 
użytkowej; 

 
c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym 8,11 zł od  1 m2 powierzchni użytkowej; 
 
d) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń 

zdrowotnych 3,10 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; 
 
e) pozostałych w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej, statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego 3,47 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej. 
 
3) Od budowli 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 ust. 3 – 7 ustawy o 

podatkach i opłatach lokalnych. 
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Ad pkt 10 

 

        Podjętą 21 głosami „za” 

 

                                       U c h w a ł ą   Nr XIII/117/03 

 

Rada obniżyła cenę skupu żyta przyjmowaną jako podstawa do obliczenia podatku rolnego w 

2004 roku – zgodnie z wnioskami Burmistrza oraz Komisji Budżetu i Finansów, tj. z kwoty 

34,57 zł do kwoty 31 zł za 1 kwintal.  

 

 

Ad pkt 11 

 

        Rada  przychylając się do wniosku Burmistrza Miasta i Komisji Budżetu i Finansów – 

przez aklamację zdecydowała o nie obniżaniu kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży 

drewna jako podstawy do obliczania podatku leśnego na rok 2004 – pozostawiając tym 

samym, jako obowiązującą na rok 2004 -  kwotę określoną w Komunikacie Prezesa GUS z 

dnia 20.10.2003r. w wysokości 107,70 zł za 1 m3. W związku z powyższą decyzją Rady -  

pani Skarbnik poinformowała, że nie ma potrzeby podejmowania uchwały w powyższej 

sprawie.  

 

 

Ad pkt 12 

 

        Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta przedkładając 

projekt uchwały w sprawie podatku od posiadania psów przekazała, że Burmistrz Miasta oraz 

Komisja Budżetu i Finansów proponują pozostawienie stawek tego podatku w wysokościach 

obowiązujących w roku bieżącym , tj. w kwotach :  

- 40 zł dla właścicieli gospodarstw rolnych od trzeciego i każdego następnego psa , 

- 28  zł dla właścicieli  posesji od pierwszego psa i 40 zł od każdego następnego  psa, 

- 40 zł dla pozostałych posiadaczy psów od pierwszego i każdego następnego psa. 

 

        A Rada podjętą bez uwag – 20 głosami „za” 
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                                       U c h w a ł ą  Nr XIII/118/03 

 
ustaliła roczne stawki podatku od  posiadania psów w wyżej wymienionych wysokościach.  

 

 
 

Ad pkt 13 

 

        Podjętą bez uwag – 19 głosami „za”, „przeciwko” 1 i przy 1 „wstrzymującym się”  

 

                                       U c h w a ł ą   Nr XIII/119/03 

 

Rada ustaliła stawki podatku od środków transportowych – w wysokościach zgodnych z 

wnioskiem Burmistrza oraz Komisji Budżetu i Finansów, tj. zwiększonych w stosunku do 

stawek tegorocznych o 2% wskaźnik inflacji.  

 

 

Ad pkt 14 

 

        21 głosami „za”, tj. jednogłośnie Rada podjęła 

 

                                       U c h w a ł ę   Nr XIII/120/03 

 

którą ustaliła opłatę administracyjną za wypis i wyrys z planu zagospodarowania 

przestrzennego w kwocie 55 zł , tj. w wielkości obowiązującej w roku bieżącym. 

 

 

Ad pkt 15 

 

        Pan Leszek JARZYNKA – Naczelnik Wydziału GK przedłożył projekt uchwały w 

sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej, wraz z propozycjami stawek  

złożonymi przez Burmistrza Miasta  oraz Komisję Budżetu i Finansów.  Stawki 

przygotowane przez Burmistrza różniły się od  stawek proponowanych przez Komisję tylko w 

jednej pozycji, tj. : przy sprzedaży z kosza, wiadra od osób sprzedających własne produkty – 

Burmistrz zaproponował 2,50 zł, natomiast Komisja biorąc pod uwagę fakt, że stawka w tej 

pozycji obowiązuje od 1995 roku – wniosła o zwiększenie jej do 3,00 zł.  
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w dyskusji 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – radny powiatu działdowskiego przekazał, że Zarząd 

Stowarzyszenia Kupców Działdowskich „CENTRUM” zwrócił się o pozostawienie stawek 

opłaty targowej  w obecnie obowiązujących wysokościach – uzasadniając prośbę tym, że 

inflacja jest znikoma, ponadto dotychczasowa praktyka była taka, że podnosząc stawki o 

stopień inflacji – zawsze  były one wyrównywane do pełnych złotych i to nie w dół, a w górę.  

W poprzednich punktach – kontynuował pan Mazurkiwicz – inne podmioty otrzymały 

prezenty, dlatego też utrzymanie stawek tej opłaty na dotychczasowym poziomie również 

miałoby swoje uzasadnienie.  

 
a 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA  -  Przewodnicząca Rady Miasta  zapewniła  pana 

Mazurkiwicza, że  wniosek  taki był analizowany i stąd propozycja podwyższenia stawki 

tylko o symboliczną złotówkę, radni bowiem zdają sobie sprawę z tego, że kupcom nie jest 

łatwo codziennie wnosić opłatę. Natomiast proponowana podwyżka jest symboliczna i 

dlatego myślę – powiedziała Przewodnicząca -  że nie będzie ona dla nich zbyt dotkliwa.  

Nadto  przekazała, że radni brali pod uwagę również informacje przekazywane przez 

inkasentów, że coraz więcej osób zaczyna sprzedawać z kosza lub wiadra – pozostawiając 

samochód parędziesiąt metrów od targowiska -  dlatego też radni uznali, ze podniesienie tej 

stawki po 8 latach z 2 na 3 zł jest uzasadnione.   

 

Radny pan Antoni KOŹMIŃSKI – zapytał o skalę dochodów od osób sprzedających 

własne produkty rolne z kosza i wiadra ? 

 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta odpowiedziała, że 

dochody z tytułu opłaty targowej ewidencjonowane są w całości, bez rozgraniczania 

wpływów z opłaty pochodzącej ze sprzedaży z kosza, samochodu itd., a  rocznie wynoszą one  

ok. 250 tyś. zł. 

 

        Ponieważ stawki proponowane przez Burmistrza i Komisję Budżetu i Finansów różniły 

się tylko w jednej pozycji, a w trakcie dyskusji nie było innych wniosków co do wysokości 

poszczególnych stawek opłaty  - Przewodnicząca poddała pod głosowanie tą jedną pozycję – 
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        a Rada 17 głosami „za”, przy 4 „wstrzymujących się” opowiedziała się za stawką  przy 

sprzedaży z kosza, wiadra od osób sprzedających własne produkty rolne w wielkości 

proponowanej przez Komisję Budżetu i Finansów, tj. w wysokości 3 zł , 

 
       po czym podjętą 20 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XIII/121/03 

                  
Rada określiła stawki opłaty targowej w następujących wysokościach : 

         

1) Przy sprzedaży z kosza, wiadra itp.:       

a) od osób sprzedających własne produkty rolne;  -     3,00  zł 

b) od osób zajmujących się handlem.   -  13,00  zł 

2) Przy sprzedaży z samochodu osobowego lub furmanki: 

a) od osób sprzedających własne produkty rolne;  -  12,00  zł 

b) od osób zajmujących się handlem.   -  18,00  zł 

3) Przy sprzedaży z samochodu dostawczego o dopuszczalnym  

    ciężarze  całkowitym do 3,5 t. lub ciągnika oraz samochodu 

    osobowego z przyczepą: 

     a) od osób sprzedających własne produkty rolne;  -  13,00  zł 

     b) od osób zajmujących się handlem.   -              27,00  zł 

4) Przy sprzedaży z samochodu dostawczego o dopuszczalnym  

    ciężarze całkowitym powyżej 3,5 t.:    -              38,00  zł 

5) Przy sprzedaży z namiotu, straganu, ławy itp.:  -   17,00  zł 
 

 

 
Ad pkt 16 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie określenia odpłatności za świadczenia przedszkoli 

miejskich : 

 

        Obowiązujące od 2 lat stawki tej opłaty, to : 75 zł miesięcznie za jedno dziecko i 65 zł  

za każde dziecko – w przypadku korzystania z przedszkoli przez więcej niż jedno dziecko z 

danej rodziny. 

        Natomiast propozycje nowych stawek złożyli : 
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Burmistrz Miasta, który zaproponował dwa warianty stawek , i tak : wariant I – 77 zł za 

jedno dziecko i 67 zł za każde dziecko w przypadku korzystania z przedszkoli przez więcej 

niż jedno dziecko z danej rodziny , wariant II – 80 zł i 70 zł. 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – wniosła o ustalenie stawek tej opłaty w 

wysokościach : 80 zł miesięcznie za jedno dziecko i 65 zł za każde dziecko w przypadku 

korzystania z przedszkoli przez więcej niż jedno dziecko z danej rodziny.  

 

Komisja Budżetu i Finansów zaproponowała opłatę w wysokości 80 zł za pierwsze dziecko 

i 65 zł za każde następne dziecko.  

 

        Innych propozycji nie zgłoszono i Przewodnicząca poddała pod głosowanie powyższe 

propozycje :   

        Nikt z radnych nie głosował za stawkami zaproponowanymi przez Burmistrza w I i II 

wariancie, natomiast 18 głosami „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących się” Rada poparła 

wysokości stawek zaproponowane przez Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Turystki , 

 

        po czym podjętą jednomyślnie, tj. 21 głosami „za” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XIII/122/03 

 
Rada określiła odpłatność za świadczenia przedszkoli miejskich w wysokościach wcześniej 

przegłosowanych, tj. : 80 zł miesięcznie za jedno dziecko i 65 zł za jedno dziecko w 

przypadku korzystania z przedszkoli przez więcej niż jedno dziecko z danej rodziny.   

 

 

Ad pkt 17 

 

        Podjętą jednomyślnie, tj. 20 głosami „za” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XIII/123/03 

 
Rada wyraziła zgodę na zawarcie przez Burmistrza Miasta Działdowo umowy o udzielenie 

bezzwrotnej pomocy finansowej w wysokości 80% kosztów budowy sieci wodociągowej w 

ulicy Północnej oraz na zabezpieczenie roszczeń Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział 

Terenowy w Olsztynie w formie weksla własnego „in blanco”. 
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Ad pkt 18 

 

        Podjętą 20 glosami „za”, tj. jednogłośnie 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XIII/124/03 

 
Rada wprowadziła zmiany do budżetu miasta na rok 2003.  

 

 

 
Ad pkt 19 

 

        Bez uwag – 20 głosami „za” Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XIII/125/03 

 
w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego na zakup specjalistycznego 

sprzętu medycznego dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Działdowie w kwocie nie przekraczającej  66.000 zł, płatnej w 2 ratach  rocznych.  

 

 

Ad pkt 20 

 

        20 głosami „za” Rada podjęła 

 
1)   U c h w a ł ę   Nr XIII/126/03 

 
2)   U c h w a ł ę   Nr XIII/127/03 

 
w sprawach :  

 
1) wniesienia na kapitał Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. 

z o.o. w Działdowie nakładów poniesionych na inwestycje infrastruktury technicznej 

na terenie osiedla mieszkaniowego Leśna IV w Działdowie,  

2) wniesienia na kapitał Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. 

z o.o. w Działdowie nakładów poniesionych na inwestycje infrastruktury technicznej 

na terenie osiedla mieszkaniowego Księżodworska III etap IV  w Działdowie. 
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Ad pkt 21 

 

        Podjętą jednogłośnie, tj. 21 głosami „za” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XIII/128/03 

 
Rada wyraziła zgodę na wykup na rzecz Gminy-Miasto Działdowo 2 nieruchomości 

położonych w Działdowie przy ul. Wolności z przeznaczeniem na ciągi piesze i trasy 

rowerowe oraz teren zieleni urządzonej.  

 

 

Ad pkt 22 

 

        21 głosami „za” Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XIII/129/03 

 
w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości położonej przy ul. Zbożowej w 

Działdowie.  

 

 

Ad pkt 23 

 

        Podjętą 21 głosami „za” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XIII/130/03 

 
Rada wyraziła zgodę na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości niezabudowanej 

położonej przy ul. Zbigniewa Pronaszko w Działdowie.   

 

 

Ad pkt 24 

 

        Pani Monika SKRZYPEK – Naczelnik Wydziału PIGŚ przedłożyła dwa projekty 

uchwał w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 
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Pierwszy projekt dotyczył zamiany nieruchomości stanowiącej własność miasta, ozn. nr 

3204/5 położonej przy ul. Zbożowej na nieruchomość będącą  własnością ZUS-u ozn. nr 

933/1 położoną przy ul. Łąkowej, którą miasto wykorzysta pod parking. 

Natomiast zamiana proponowana w drugim projekcie, to -  przejęcie od pana Zbigniewa 

Szczepaniaka nieruchomości ozn. nr 2128/1 z przeznaczeniem na poszerzenie ulicy 

Granicznej  - w zamian  za dwie działki budowlane położone przy ul. Polnej i dopłatę na 

rzecz Miasta w kwocie 5.500 zł. 

 

        Rada bez uwag – 21 głosami „za” podjęła 

 

1)   U c h w a ł ę   Nr  XIII/131/03 

2)   U c h w a ł ę   Nr  XIII/132/03 

        w sprawach : wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości.  

 

 

Ad pkt 25 i 26  

 

        Pani Monika SKRZYPEK – Naczelnik Wydziału PIGŚ przedłożyła projekty uchwał w 

sprawie wyrażenia zgody na wykup nieruchomości położonej w Działdowie przy ul. 

Lidzbarskiej, na rzecz Gminy Miasto Działdowo oraz w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości. Wyjaśniając, że w pierwszym projekcie chodzi o wykup nieruchomości 

państwa Śniegockich, niezbędnej Miastu na połączenie ulicy Lidzbarskiej z ulicą 

Księżodworską, na przedłużeniu ulicy Granicznej. Ponieważ jednak państwo Śniegoccy 

uzależnili wyrażenie zgody na sprzedaż tej nieruchomości od zamiany swoich  łąk przy ulicy 

Bielnikowej na działkę budowlaną przy ulicy Polnej – stąd drugi projekt uchwały w sprawie 

zamiany. Cena  1 m2 działki  , którą chcemy wykupić pod drogę została ustalona na 23 zł , 

cena  naszej działki budowlanej  na 21 zł,  natomiast 1 m2 łąk na  -  na 2,33 zł.    

 

        Rada bez uwag – 21 głosami „za” podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XIII/133/03 

 
w sprawie wyrażenia zgody na wykup nieruchomości położonej w Działdowie przy ul. 

Lidzbarskiej, na rzecz Gminy Miasto Działdowo.     

 

oraz  
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19 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XIII/134/03 

 
w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości.   

 
 

Ad pkt 27 

 

        Pani Monika SKRZYPEK – Naczelnik Wydziału PIGŚ przedłożyła wniosek państwa 

Janiny i Piotra Bagińskich o przesunięcie do końca 2004 roku terminu sprzedaży 

nieruchomości gruntowej, położonej przy ul. Modrzewiowej w Działdowie (wniosek ten 

stanowi załącznik do protokółu) – przypominając, że Rada 27 marca br. podjęła  uchwałę  w 

sprawie sprzedaży państwu Bagińskim nieruchomości gruntowej na poprawienie warunków 

zagospodarowania posiadanej nieruchomości – warunkując zbycie gruntu – uiszczeniem 

należności do końca 2003 roku.  

 
        Wniosek państwa Bagińskich został negatywnie zaopiniowany przez Komisję 

Gospodarki i Ochrony Środowiska, a ponieważ nie było innych propozycji w tej sprawie 

Przewodnicząca – poddała pod głosowanie wniosek Komisji. 

 
        Rada 20 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się” popierając wniosek Komisji – 

odrzuciła prośbę  państwa Janiny i Piotra  Bagińskich o przesunięcie terminu sprzedaży 

nieruchomości do końca 2004 roku.  

 

Ad pkt 28 

 

        Podjętą 21 głosami „za” , tj. jednomyślnie 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XIII/135/03 

 
Rada wyraziła zgodę na sprzedaż w drodze przetargu lokalu mieszkalnego położonego w 

budynku przy ul. Bielnikowej Nr 10 m 1 w Działdowie. 

 

Ad pkt 29 

 

        Pan Leszek JARZYNKA – Naczelnik Wydziału GK przedłożył projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia zasad sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących 
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własność Gminy  Miejskiej Działdowo, przyznawania pierwszeństwa w ich nabywaniu oraz 

udzielania bonifikat , a zmiana ta polegała na dodaniu w § 2 ust. 2 w brzmieniu : „ udzielona 

bonifikata obejmuje należność z tytułu zwaloryzowanej kaucji podlegającej zwrotowi w 

związku z nabyciem prawa własności lokalu mieszkalnego”.  

 
w dyskusji : 

 
Radny pan Wiesław NOWICKI  - przekazał, że już po raz drugi kwestionuje zasadność tej 

uchwały. W pierwszym przypadku, na poprzednim posiedzeniu Komisji – został on 

odrzucony, Komisja uznała bowiem, że jest on niesprawiedliwy, dzielący społeczność 

Działdowa na różne kategorie osób. Niestety – dla mnie –powiedział  pan Nowicki -  na 

ostatnim posiedzeniu Komisji udało się zaopiniować ten projekt pozytywnie i stąd trafił on 

pod dzisiejsze obrady.  

        Ustawa stanowi wprost, że kaucja podlega zwrotowi na wniosek wpłacającego, 

ustawodawca nie mówi więc, że podlega ona np. umorzeniu. Jest  do tego komentarz, z 

którego wynika, że gmina nie ma obowiązku sama, z własnej inicjatywy zwracać tej kaucji, 

ale na wniosek osoby, która ją wpłaciła bądź jego następcy prawnego.  Nie kwestionuję tego, 

że w przyszłości mogą być kłopoty, wynikające z tego, że sądy mogą wysoko waloryzować 

wpłacane kiedyś kaucje – może to faktycznie stanowić problem, ale również nie możemy 

chyba pozwolić na to, ażeby kaucja ta przepadała bez żadnych konsekwencji. Być może 

powiecie państwo, że lokator mieszkania komunalnego i tak ma duży handykat , w postaci 

tego, że płaci tylko za część wartości mieszkania, pozostała zostaje jakoby umorzona, ale 

również w tej części płaconej  przez osoby, które już nabyły mieszkania – kaucja nadal 

obowiązuje i osoby te występowały będą o jej zwrot ,na zasadach określonych w stosownych 

przepisach ustawowych. 

Uważam – kontynuował pan Nowicki – że projekt uchwały jest niewłaściwy, chociażby z 

tego tytułu, że łamie słuszne interesy stron, zgodnie z zasadami współżycia społecznego, 

ponieważ nie unikniemy wniosków, procesów w stosunku do części tych osób, które takie 

uprawnienia nadal będą posiadały. Również nie jestem przekonany czy przyjęcie tej uchwały 

jest zgodne z obowiązującym prawem. Natomiast jeśli Rada tę uchwałę podejmie, do czego 

ma prawo, to zapowiadam, że zaskarżę ja do organu nadzoru – oświadczył pan Nowicki.  

        A dalej przekazał, że przygotowując się do tego tematu sięgnął do dokumentów, na 

podstawie których  zauważył, że w procedurze sprzedaży mieszkań na terenie miasta 

występują nieprawidłowości, które być może w przyszłości uznane zostaną jako 

przestępstwo. Po czym wyjaśniając na czym to polega – przekazał, że każda sprzedaż 

poprzedzona jest protokółem uzgodnień, zawierającym warunki, na których mieszkanie 

zostaje sprzedane. Taki protokół podpisują; właściciel, a więc burmistrz i osoba nabywająca 
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mieszkanie.  Jeden z notariuszy – mówił pan Nowicki – nie kwestionuje tego protokółu 

uzgodnień, uznaje go i zapisuje w akt notarialny. Natomiast drugi z notariuszy dopisuje w 

aktach notarialnych dodatkowe wyrazy, nie znajdujące się w protokóle uzgodnień, co 

wyraźnie zmienia sens aktu notarialnego i prawa właściciela do wykupionego lokalu. W 

związku z tym apeluję do burmistrza Błażejczyka o wyjaśnienie sprawy i jeżeli to się 

potwierdzi, a ja jestem pewien, że to się potwierdzi – prosiłbym o podjęcie stosownych 

działań w tym zakresie – zakończył wypowiedź pan Nowicki.  

 

Pan Marek BŁAŻEJCZYK – Z-ca Burmistrza odnosząc się do drugiej sprawy poruszonej 

przez radnego Nowickiego zapewnił, że zostanie ona sprawdzona i wyjaśniona.  

Po czym wracając do projektu uchwały – wyjaśniał - że proponowana zmiana nie pozbawia 

prawa do kaucji osób, które nie wykupią mieszkań, a z różnych powodów opuszczą je. W 

uchwale natomiast jest mowa o tych najemcach , którzy wykupują mieszkania z dużą 

bonifikatą. 

 

Radny pan Marek DWÓRZNIK – zapytał Radcy Prawnego Urzędu – czy podtrzymuje on 

swoje stanowisko, wyrażone podpisem pod projektem uchwały, co do tego że projekt  jest 

zgodny z prawem ?  

Nadto poprosił Burmistrza i Radcę Prawnego, aby odnieśli się do wypowiedzi pana 

Nowickiego w kwestii nieprawidłowości przy sprzedaży mieszkań komunalnych.  

 
a 

 
Pan Eugeniusz SEGIET – Radca Prawny Urzędu wyjaśniał, że takie same uchwały podjęły 

Rady w Bartoszycach i Iławie, sprawdzał je ten sam Wydział Prawny, któremu i my 

podlegamy, nie zostały one zakwestionowane i są opublikowane w Dzienniku Urzędowym 

naszego województwa. Tak więc kierując się powyższym - uważa, że są one zgodne z 

prawem. 

Natomiast co do sprawy poruszonej przez radnego Nowickiego, to prawdopodobnie jeden z 

notariuszy tak robi, ale musi to być dokładnie zbadane. Nie chcę ustosunkowywać się do tego 

czy będą podjęte jakieś kroki, należy to bowiem do kompetencji Burmistrza Miasta – 

powiedział pan Segiet. 

 
Radny pan Adam STOLARSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony 

Środowiska poinformował, że Komisja pozytywnie opiniując projekt uchwały kierowała się 

tym, że najemca wykupując  lokal, będący własnością Miasta  ma bonifikatę, sięgającą  75% 

wartości mieszkania  - jest to więc bardzo duża ulga. Także myślę- przekazał -  że 
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argumentacja pana Nowickiego o względach społecznych i sprawiedliwości społecznej 

absolutnie nie może mieć miejsca, bo i tak osoby wykupujące lokale mają dużą gratyfikację, a 

nie powinna być ona podwójna. 

Zdaniem pana Stolarskiego - temat ten cieszy się tak dużym zainteresowaniem być może z 

tego powodu, że są tu osoby zainteresowane w przyszłości taką kaucją, ponieważ zajmują 

lokale komunalne.  

 
Radny pan Krzysztof TABACZKA – przekazał, iż uważa, że sytuacja, o której wspomniał 

radny pan Nowicki,  dotycząca nieprawidłowości przy sprzedaży mieszkań -  nie może być 

wiązana z rozpatrywanym projektem uchwały. Według mnie – kontynuował pan Tabaczka – 

projekt uchwały, jest projektem dobrym , natomiast temat zasygnalizowany przez pana 

Nowickiego winien być sprawdzony przez odpowiednie służby i na następnej sesji Rada 

powinna otrzymać informację w tej sprawie.  

 
Radny pan Wiesław NOWICKI – wniósł o ujęcie w projekcie uchwały zapisu, 

stanowiącego, że z tytułu utraty prawa do zwrotu kaucji - wprowadza się kolejną ulgę np. w 

postaci symbolicznej złotówki, po to, by nie pozbawiać przyszłych właścicieli praw, 

posiadanych przez obecnych właścicieli.  Zdaniem pana Nowickiego pozbawienie tego prawa 

jest łamaniem słusznego interesu strony i niweczeniem zasad współżycia społecznego, a 

symboliczna złotówka powinna być rekompensatą za utracone prawo.  

 
Pan Marek BŁAŻEJCZYK  - Z-ca Burmistrza  uznał, że przyjęcie powyższej propozycji 

stworzyłoby precedens.  Obecnie bowiem wpływa bardzo dużo wniosków o wykup mieszkań  

– jeśli więc teraz przyjęto by tę złotówkę, to może za jakiś czas 5 zł , a później jeszcze więcej 

– co mogłoby spowodować  opóźnienie procesu sprzedaży mieszkań. Nie wiem więc czemu 

ta złotówka ma służyć? 

 
Radny pan Adam KOŹMIŃSKI – podając jako przykład, że ktoś dwadzieścia lat temu 

otrzymał pięćdziesięciometrowe  mieszkanie komunalne w zabytkowej części miasta – 

zapytał – jaką wtedy zapłacił kaucję? i ile zapłaciłby za to mieszkanie, gdyby dziś chciał je 

wykupić, po uwzględnieniu ustalonej wcześniej przez Radę bonifikaty ? 

a 

 
Pan Marek BŁAŻEJCZYK – odpowiedział, że kupując mieszkanie w zabytkowej części 

miasta i dokonując wpłaty jednorazowo, nabywca otrzymuje bonifikatę wynoszącą 85 % jego 

wartości. W zabytkowej części miasta  1 m2 kosztuje zawsze 500 zł, czyli takie mieszkanie 

kosztuje nabywcę ok. 3.500 zł plus wartość aktu notarialnego w granicach 1.000 – 1.500 zł. 

Natomiast wysokość kaucji  np. w latach siedemdziesiątych wynosiła  trzykrotne pobory. Tak 

 



 22 
więc nie wprowadzając proponowanej poprawki – użytkownik  takiego mieszkania zapłaciłby 

za nie ok. 3.500 zł, zaś miasto musiałoby mu zwrócić kaucję w granicach 5.000 zł.  

 
Radny pan Jerzy MICHALSKI – zapytał - czy jeśli ktoś już wykupił mieszkanie 

komunalne, za które wcześniej wpłacił kaucję, to czy teraz może dochodzić zwrotu tej kaucji 

? Zakładając, że wówczas wpłacił 500 zł -  ile otrzymałby teraz, po waloryzacji – pytał pan 

Michalski.  

 
Pan Eugeniusz SEGIET  - Radca Prawny Urzędu wyjaśniał, że obecnie sąd rozpatruje dwa 

pozwy właścicieli lokali mieszkalnych, którzy wystąpili o waloryzację kaucji. Jeden z 

pozwów zawiera roszczenie na kwotę 9.300 zł. Natomiast małżeństwo to, nabyło lokal od 

Miasta za kwotę ok. 6.000 zł, czyli w przypadku wygrania przez nich sprawy będziemy 

musieli zapłacić im 9.300 zł – otrzymaliby więc mieszkanie za darmo plus przeszło 3.000 zł. 

Kolejne roszczenie opiewa na kwotę 10.000 zł. Powodowie wykupili lokal komunalny przy 

zastawaniu 70% bonifikaty- nie pamiętam w tej chwili kwoty, ale jest ona dużo niższa od 

żądanej zwaloryzowanej kaucji i w przypadku jej zasądzenia - Gmina również do tego lokalu 

dopłaci ich właścicielom.   

 
a 

 
Radny pan Jerzy MICHALSKI – po powyższych wyjaśnieniach zastanawiał się    - czy 

uchwała ta jest zgodna z prawem, bo jeśli jest zgodna z prawem i poprzednie też były zgodne 

z prawem, to dlaczego w tej chwili są roszczenia finansowe ?  

 

        Po czym Rada odrzuciła wniosek radnego Wiesława Nowickiego, a popierając wniosek 

Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska - 13 głosami „za”, „przeciwko” 2 i przy 5 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XIII/136/03 

 
zmieniającą uchwalę w sprawie zasad sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność 

Gminy Miejskiej Działdowo, przyznania pierwszeństwa w ich nabywaniu oraz udzielania 

bonifikat.  

 

Ad pkt 30 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Rady Miasta 

Działdowo i dla przewodniczących zarządów osiedli – organów wykonawczych jednostek 
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pomocniczych Gminy-Miasto Działdowo oraz określenia stawek za jeden kilometr przebiegu 

pojazdu samochodowego użytego do celów służbowych przez radnego Rady Miasta 

Działdowo nie będącego własnością Gminy-Miasto Działdowo : 

 

Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta przypomniała, że w trakcie 

opracowywania projektu Statutu Gminy-Miasto Działdowo radni zobowiązali się do 

uchwalenia diet w formie ryczałtów, w terminie umożliwiającym wejście ich w życie z dniem  

1 stycznia 2004 roku. Komisja Statutowa uległa rozwiązaniu z chwilą przyjęcia Statutu, w 

związku z czym Burmistrz Miasta skierował do niej pismo przypominające o tym 

zobowiązaniu. W materiałach sprzed roku – kontynuowała Przewodnicząca – dysponowałam 

propozycjami dotyczącymi wysokości ryczałtów, zgłoszonymi przez kluby radnych oraz 

przez poszczególnych radnych. Ponieważ jednak trudno było znaleźć średnią – zwróciłam się 

jeszcze do ościennych gmin z naszego województwa i województwa mazowieckiego . I na 

podstawie wszystkich tych informacji wyciągnęłam  średnią, która została przedstawiła w 

materiałach sesyjnych. Jednocześnie zwróciłam się do Przewodniczących Komisji o 

zaopiniowanie przedstawionych propozycji i jak usłyszeliśmy w dzisiejszych sprawozdaniach 

z posiedzeń  - Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Po czym 

przewodnicząca poprosiła wiceprzewodniczącego Michała Struzika o zapoznanie Rady z 

wysokością ryczałtów, obowiązujących w innych gminach.  

 
i 

 
Pan Michał STRUZIK – Wiceprzewodniczący Rady Miasta na początku przedstawił 

przebieg prac nad przygotowaniem projektu, po czym zapoznał Radę z wysokościami 

ryczałtów w kilku wybranych gminach, w których wszyscy  odnoszą się do wynagrodzenia 

minimalnego, czyli  do 800 zł, i tak :  

1) BARTOSZYCE – przewodniczący rady – 1.040 zł, wiceprzewodniczący rady – 560 

zł, przewodniczący komisji – 480 zł, radny – 400 zł. Potrącenia za nieobecność – 

20%. 

2) NOWE MIASTO – przewodniczący rady – 1.200 zł, wiceprzewodniczący rady – 400 

zł,  przewodniczący komisji – 400 zł, radny – 350 zł. 

3) NIDZICA – przewodniczący rady – 1.200 zł, wiceprzewodniczący rady – 960 zł, 

przewodniczący komisji rewizyjnej – 880 zł, przewodniczący pozostałych komisji – 

800 zł, radny – 720 zł.  

4) SZCZYTNO  - przewodniczący rady – 1.400 zł,  wiceprzewodniczący rady – 920 zł, 

przewodniczący komisji – 880 zł, radny – 800 zł. 
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5) MŁAWA -  przewodniczący rady – 1.600 zł,  wiceprzewodniczący rady – 1.200 zł, 

przewodniczący komisji – 25% za posiedzenie, radny – 20% - za posiedzenie. 

 

        Rada podjętą bez dyskusji – 13 głosami „za”, „przeciwko” 3 i przy 4 glosach 

„wstrzymujących się” 

                                       U c h w a ł ą   Nr XIII/137/03 

 
ustaliła zasady i wysokości diet dla radnych Rady Miasta Działdowo i dla przewodniczących 

zarządów osiedli – organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy-Miasto 

Działdowo oraz określiła stawki za jeden kilometr przebiegu pojazdu samochodowego 

użytego do celów służbowych przez radnego Rady Miasta Działdowo nie będącego 

własnością Gminy-Miasto Działdowo w  wielkościach liczonych od wynagrodzenia 

minimalnego, wynoszącego w roku 2003 – 800 zł, i tak :  

- dla przewodniczącego rady – 150% 

- dla wiceprzewodniczącego rady – 85% 

- dla przewodniczącego stałej komisji Rady  -  75% 

- dla radnego – 65% 

- dla przewodniczących zarządów osiedli za każdorazowy udział w sesji -  5%. 

 

 

Ad pkt 31 

 

        Rada większością głosów przyjęła Stanowisko, którym poparła dążenia gmin 

województwa mazowieckiego, zmierzające do utworzenia drugiego międzynarodowego 

lotniska cywilnego dla Warszawy na miejscu lotniska powojskowego w Modlinie (stanowi 

ono załącznik do protokółu). 

 

Ad pkt 32 

 

        Ponieważ nie było zapytań – w punkcie tym nikt nie zabierał głosu.  

 

Ad pkt 33 

 

        Wolne wnioski i informacje : 
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Pan Michał STRUZIK – Wiceprzewodniczący Rady Miasta poinformował, że 17 listopada 

uczestniczył w sesji naukowej, poświęconej ochronie cmentarzy i miejsc pamięci, 

zorganizowanej przez Społeczny Komitet Ratowania Dawnych Cmentarzy na Warmii i 

Mazurach. Po czym odczytał pismo tego Komitetu skierowane do rad (stanowi ono załącznik 

do protokółu) , a kończąc wystąpienie uznał, że warto byłoby nawiązać współpracę z tym 

Komitetem przynajmniej na płaszczyźnie informacyjnej, bo jak do tej pory z naszej gminy nie 

docierają do nich żadne informacje.  

 
a 

 
Pan Marek BŁAŻEJCZYK  - Z-ca Burmistrza poinformował o nawiązaniu kontaktu z 

gminą żydowską odnośnie utrzymania cmentarza przy ul. Sienkiewicza , czym zajmować się 

będzie Zespół Szkół Nr 2 . Natomiast co do pomnika lotników  przy ulicy Grunwaldzkiej, to 

poszła w tej sprawie informacja do Urzędu Wojewódzkiego i do Konserwatora Zabytków . 

Jeżeli natomiast chodzi o ten Komitet, to po otrzymaniu jego adresu przesłane zostaną 

stosowne informacje wraz ze zdjęciami.  

 

Radny pan Bogdan KASZUBSKI – zapytał – czy zakończyły się już wszystkie procedury 

między miastem, a właścicielami - dotyczące placu naprzeciwko Urzędu Miasta? Czy też 

jeszcze coś się dzieje w tej sprawie ? 

 

Pan Marek BŁAŻEJCZYK – Z-ca Burmistrza odpowiedział, że właściciele nieruchomości 

naprzeciwko Urzędu wykupili już  części działek, potrzebne  do rozbudowy, a z tego co wie-  

ma tam być przebudowana sieć kanalizacyjna i wodna, przy czym odbywać się to będzie pod 

nadzorem konserwatora i archeologa. Miasto natomiast wywiązało się ze wszystkiego.  

 

  
        Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła XIII sesję Rady 

Miasta Działdowo – składając przedtem wszystkim uczestnikom sesji życzenia świąteczne i 

zapraszając do podzielenia się opłatkiem.                                                                        

 

 

Protokółowała                                                                          Przewodnicząca Rady                                                                                                 

G.Nadratowska                                                                      Teresa BARTKOWSKA  

 

 

 

 


